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Saknr Tittel 
        

041/2015 Godkjenning av innkalling og sakliste 

042/2015 Godkjenning av møtebok 

002/2015 Orientering frå rådmann 

043/2015 Elevbetaling idrettsskulen 2015 

044/2015 Bestandsplanområde Gulen-Masfjorden nord, adminstring av løyver 

045/2015 Fullmakt til å inngå utbyggingsavtale med Ervikneset tomtelag på Sandnes 

046/2015 Høyring - framlegg om endring av heilagdagslova - søndagsopne butikkar 

047/2015 IKT strategi 2015-2018 

048/2015 Rammer for årsbudsjett 2016 og økonomiplan 2016 - 2019 

049/2015 Fråsegn til søknader om å byggja seks kraftverk i Masfjorden kommune 

050/2015 Region Nordhordland Helsehus - utvida rammer - areal og lån 

051/2015 Reguleringsplan for sentrumsområdet på Hosteland - 2. gangs handsaming 

052/2015 Revidert budsjett 2015 

053/2015 Strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015-2020 

054/2015 Teknisk utval - evaluering 

055/2015 Økonomisk rapportering 1. tertial 2015 

056/2015 2. gangs handsaming av områdeplan for fylkesveg 570 Einestrand - Nordre Kvinge 

057/2015 Førespurnad om å busette fleire flyktningar i 2015 og 2016 

058/2015 Referatsak 

1 Framlegg til møteplan for kommunale møter haust 2015 
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041/2015: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 

   

   

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Kjetil Fjellby og Terje Sætre vart valt til å skrive under møteboka. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes vedteke. 

 

KS - 041/2015 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

042/2015: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møtebok vert godkjend. 

   

   

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes vedteke. 

 

KS - 042/2015 VEDTAK: 

Møtebok frå kommunestyret den 30.04.15 vert godkjend. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

  



Side 4 av 42 

002/2015: Orientering frå rådmann 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

  18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Styrking av barnevern/helsesyster - oppfølging av spørsmål stilt av Venstre i forkant av eit 

kommunstyremøte i vinter. 

Spørsmål frå Venstre: 

Venstre har tidlegare sett fokus på at ei styrking av barnevern og helsesystertenesta i kommunen vår er 

viktig. Me har gode tenester, men det er eit ressurskrevjande arbeid og det er sårbare grupper som 

treng oppfølging gjennom livet.  

Masfjorden og Gulen har inngått samarbeid innan barnevern med styrking av tenesteområdet. 

Spørsmålet Venstre stiller er om dette har til no styrka barnevern og oppvekst når ein ser erfaringar til 

no? Er helsesystertenesta vår, saman med skulehelsetenesta godt nok bemanna idag utifrå oppgåver 

dei har og står ovanfor i kommunen vår? 

Svar / oppfølging: 

Rådmannen viser til orienteringar i tidlegare møter samt orientering i dette møte og svaret under frå 

barnevernstenesta: 

Vedk. formalisert samarbeid mellom Gulen og Masfjorden barnevernteneste og helsesøstrene i 

begge kommunane. 

Dette har vi fått til etter samlokaliseringa: 

· vi har fellesmøte ein gang i månaden. Lege og PPT i begge kommunane er og invitert til desse 

møta.  

· tema for møta: Klargjering av forventningar til kvarandre, drøfting av ulike problemstillingar 

vi kjem opp i, gjennomgang av rutinar, anonym drøftingar av saker. Drøfting av 

"gråsonesaker". 

· vi har presentert ulike "verktøy" for kvarandre, som ASEBA, COS, ovs. Vi har drøfta korleis 

samarbeidet mellom etatane skal vere, som er til beste for barna. 

Felles evaluering etter dette halvåret: 

· både barnevernstenesta og helsesøstrene vurderer at desse treffpunkta har vore nyttige, og vi 

ønskjer å halde fram. 

· viktig  for å vidareutvikle samarbeidet. 

· vi heldt kvarandre fagleg oppdatert / større og utvida fagmiljø. 

Sender over punkta frå vår evaluering av samlokaliseringa / samarbeidet mellom barneverntenestene. 

Barneverntenesta i Gulen og Masfjorden er einige om fylgjande: 

· styrkingsstillinga som vi fekk frå fylkesmennene har gjrot samarbeidet mellom kommunane 

betre, og gjorde at vi fekk større fokues og framdrift på samlokaliseringsprosessen. 

· vi har fått veleigna og fine kontor 

· vi må bli ei felles barnevernteneste slik at vi alle kan jobbe på tvers av kommunane, og bruka 

kvarandre sin fagkompetanse på best mogleg måte. Barna vil likevel bli registrert i den 

kommunen dei bur i. 

· vi opplever at samlokaliseringa har styrka barneverntenesta: 
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1. vi har eit større fagmiljø 

2. høgare samla kompetanse lokalt for å løyse oppgåvene 

3. betre rutinar på gjennomgang av melding og undersøking 

4. gode rutinar på barnesamtale, som andre samtale i oppstart av ei sak 

5. grundingare observasjonar, barnehage, skule og heim 

6. større mogleigheit til saksrettleiing på kontoret 

7. felles oppmøteplass, større kollegialt fellesskap gir tryggleik og moglegheit til 

debrifing på saker 

8. når vi no er fleire treng vi ikkje å gå inn i saker som vert for nære for både 

sakshandsamar og klient 

9. vi har godt samarbeid og godvilje frå begge fylkesmennene, og kan hente det beste 

frå begge fylka 

Vi har fomalisert samarbeidet mellom barneveren, helse, ppt og politi. 

 

 

KS - 002/2015 VEDTAK: 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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043/2015: Elevbetaling idrettsskulen 2015 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Elevbetalinga i idrettsskulen vert auka frå kr 430,- til kr 450,- pr. skuleår gjeldande frå 
hausten 2015. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 060/2015 VEDTAK: 

Elevbetalinga i idrettsskulen vert auka frå kr 430,- til kr 450,- pr. skuleår gjeldande frå 

hausten 2015. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 043/2015 VEDTAK: 

Elevbetalinga i idrettsskulen vert auka frå kr 430,- til kr 450,- pr. skuleår gjeldande frå 

hausten 2015. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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044/2015: Bestandsplanområde Gulen-Masfjorden nord, adminstring av løyver 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Gulen kommune administrer tildeling av løyver for dei valda i Masfjorden som har skrive under 
innmeldingserklæring. Masfjorden kommune tildeler til resterande vald. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Saka vert utsett til neste formannskapsmøte. 

 

FS - 079/2015 VEDTAK: 

Saka vert utsett til neste formannskapsmøte. 

 

18.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Egil Kvingedal, V la fram følgjande framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune tar bestandplanen 2015-2017 til orientering.  

Masfjorden kommune tildeler løyve til vald i eigen kommune. 

Grunngjeving: Masfjorden kommune plikter å sjå på heile kommunen under eitt. Når 

bestandsdelsplanen ikkje omfavnar heile Masfjorden so er det å føretrekkja at Masfjorden kommune 

sjølv tildeler løyve i eigne vald. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå Venstre vart samrøystes tilrådd til kommunestyret  

 

FS - 084/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune tar bestandplanen 2015-2017 til orientering.  

Masfjorden kommune tildeler løyve til vald i eigen kommune. 

Grunngjeving: Masfjorden kommune plikter å sjå på heile kommunen under eitt. Når 

bestandsdelsplanen ikkje omfavnar heile Masfjorden so er det å føretrekkja at Masfjorden 

kommune sjølv tildeler løyve i eigne vald. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 
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Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 044/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune tar bestandplanen 2015-2017 til orientering.  

Masfjorden kommune tildeler løyve til vald i eigen kommune. 

Grunngjeving: Masfjorden kommune plikter å sjå på heile kommunen under eitt. Når 

bestandsdelsplanen ikkje omfavnar heile Masfjorden so er det å føretrekkja at Masfjorden 

kommune sjølv tildeler løyve i eigne vald. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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045/2015: Fullmakt til å inngå utbyggingsavtale med Ervikneset tomtelag på Sandnes 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Ervikneset tomtelag. Det vert vist til føringane i 
saksutgreiinga, og at utbyggingsavtalen må balansera i høve tidlegare inngåtte avtalar.  

Utbyggingsavtalen må basera seg på prinsippet at Masfjorden kommune overtek fellesanlegga i 
tomteområdet, og tek kostnaden med den mellombelse gangvegen mot nord. 

 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes vedteke. 

 

FS - 077/2015 VEDTAK: 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Ervikneset tomtelag. Det vert vist til føringane i 

saksutgreiinga, og at utbyggingsavtalen må balansera i høve tidlegare inngåtte avtalar.  

Utbyggingsavtalen må basera seg på prinsippet at Masfjorden kommune overtek fellesanlegga i 

tomteområdet, og tek kostnaden med den mellombelse gangvegen mot nord. 

 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 045/2015 VEDTAK: 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Ervikneset tomtelag. Det vert vist til føringane i 

saksutgreiinga, og at utbyggingsavtalen må balansera i høve tidlegare inngåtte avtalar.  
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Utbyggingsavtalen må basera seg på prinsippet at Masfjorden kommune overtek fellesanlegga i 

tomteområdet, og tek kostnaden med den mellombelse gangvegen mot nord. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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046/2015: Høyring - framlegg om endring av heilagdagslova - søndagsopne butikkar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Saka vert lagt fram til drøfting. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Marit Steinestø, KrF la fram følgjande framlegg til vedtak: 

Framlegg til høyringsuttale om endring av heilagdagslova – søndagsopne butikkar frå Masfjorden 

KrF: 

 

Til primærframlegget: 

"Masfjorden kommune støttar ikkje regjeringa sitt framlegg til endringar i heilagdagslova som opnar 

for søndagsopne butikkar, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 

27.03.15.Masfjorden kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav."  

 

Til sekundærframlegget: 

"Masfjorden kommune tilrår ikkje at ansvar for å bestemme utvida opningstid for utsalsstader med 

omsyn til §5 i heilagdagslova vert overført til kommunane. Masfjorden kommune vil at lovregulering 

på området skal styrast sentralt og vera lik for alle kommunar." 

 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå KrF vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 062/2015 VEDTAK: 

Til primærframlegget: 

"Masfjorden kommune støttar ikkje regjeringa sitt framlegg til endringar i heilagdagslova som 

opnar for søndagsopne butikkar, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 

27.03.15.Masfjorden kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav."  
 

Til sekundærframlegget: 

"Masfjorden kommune tilrår ikkje at ansvar for å bestemme utvida opningstid for utsalsstader 

med omsyn til §5 i heilagdagslova vert overført til kommunane. Masfjorden kommune vil at 

lovregulering på området skal styrast sentralt og vera lik for alle kommunar." 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 
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Janne Judith Sandnes, Frp la fram følgjande framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune støttar regjeringa sitt framlegg til endringar i heilagdagslova som opnar for 

søndagsopne butikkar, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 27.03.15. Masfjorden 

kommune tilrår at ansvar for å bestemme utvida opningstid for utsalsstader med omsyn til §5 i 

heilagdagslova vert overført til kommunane. Masfjorden kommune vil at lovregulering på området 

skal styrast lokalt. 

Formannskapet sitt framlegg og Frp sitt framlegg til vedtak vart røysta opp mot kvarandre.  

Røysting: 
Framlegg til vedtak frå formannskapet vart vedteke mot 2 stemmer (Frp). 

 

KS - 046/2015 VEDTAK: 

Til primærframlegget: 

"Masfjorden kommune støttar ikkje regjeringa sitt framlegg til endringar i heilagdagslova som 

opnar for søndagsopne butikkar, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 

27.03.15.Masfjorden kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav."  
 

Til sekundærframlegget: 

"Masfjorden kommune tilrår ikkje at ansvar for å bestemme utvida opningstid for utsalsstader 

med omsyn til §5 i heilagdagslova vert overført til kommunane. Masfjorden kommune vil at 

lovregulering på området skal styrast sentralt og vera lik for alle kommunar." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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047/2015: IKT strategi 2015-2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Felles IKT-strategi for Nordhordland 2015 – 2018 vert vedteken som Masfjorden kommune sin IKT-
strategi for denne perioden. 

 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Rådmann Svein Helge Hofslundsengen orinterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 061/2015 VEDTAK: 

Felles IKT-strategi for Nordhordland 2015 – 2018 vert vedteken som Masfjorden kommune sin 

IKT-strategi for denne perioden. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 047/2015 VEDTAK: 

Felles IKT-strategi for Nordhordland 2015 – 2018 vert vedteken som Masfjorden kommune sin 

IKT-strategi for denne perioden. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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048/2015: Rammer for årsbudsjett 2016 og økonomiplan 2016 - 2019 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rammer for driftsbudsjett 2016 og økonomiplan 2016 – 2019 vert vedteke som det ligg føre i 
budsjettskjema 1a og 1b. 

Rammer for investeringsbudsjett vert vedteke slik det ligg føre i budsjettskjema 2a og2b. 
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Rådmannen skal innan utgangen av oktober 2014 leggje fram eit balansert driftsbudsjett for 2016 
og økonomiplan for perioden 2015 – 2018 i balanse. Det skal og leggjast fram ajourført 
investeringsplan for 2016 – 2019. 

 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
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FS - 078/2015 VEDTAK: 

Rammer for driftsbudsjett 2016 og økonomiplan 2016 – 2019 vert vedteke som det ligg føre i 

budsjettskjema 1a og 1b. 

Rammer for investeringsbudsjett vert vedteke slik det ligg føre i budsjettskjema 2a og2b. 
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Rådmannen skal innan utgangen av oktober 2015 leggje fram eit balansert driftsbudsjett for 

2016 og økonomiplan for perioden 2016 – 2019 i balanse. Det skal og leggjast fram ajourført 

investeringsplan for 2016 – 2019. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Økonomi- og personalsjef Kristian Moen gjekk gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 048/2015 VEDTAK: 
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Rammer for driftsbudsjett 2016 og økonomiplan 2016 – 2019 vert vedteke som det ligg føre i 

budsjettskjema 1a og 1b. 

Rammer for investeringsbudsjett vert vedteke slik det ligg føre i budsjettskjema 2a og2b. 
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Rådmannen skal innan utgangen av oktober 2015 leggje fram eit balansert driftsbudsjett for 

2016 og økonomiplan for perioden 2016 – 2019 i balanse. Det skal og leggjast fram ajourført 

investeringsplan for 2016 – 2019. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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049/2015: Fråsegn til søknader om å byggja seks kraftverk i Masfjorden kommune 

 

Rådmannen sitt framlegg: 
Masfjorden kommune rår til at  avbøtande tiltak knytt til minstevassføring og omsyn til fugle- og dyrelivet bør 
vere del av eventuelle konsesjonsvilkår, og har følgjande fråsegn til dei seks konkrete konsesjonssøknadane: 

 
Sandneselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk. 
Av omsyn til bekkekløftsamfunn, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast. Det må 
takast omsyn til friluftslivet under anleggsperioden. 

 
Nørlandselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår av landskap- og miljøomsyn i frå at det vert gjeve konsesjon for å byggja 
Nørlandselva kraftverk.  

 
Dersom det likevel vert gjeve konsesjon må det setjast krav om minstevassføring i perioden 1. mai til 
15.september som ivaretek kvaliteten til vassdraget for raudlisteartar, for vasskvaliteten og for omsynet til 
naturmiljø og landskap. Utanom denne perioden må minstevassføringa vera minimum 0,15 m3/s. 
Alternativ 1 vert tilrådd som røyrgatetrase. Denne må leggjast langs eksisterande skogsbilveg der det er 
mogeleg, og god landskapstilpassing for denne og for kraftstasjon må ivaretakast. 

 
Bjørneklettbotn kraftverk 
Masfjorden kommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning 
på landskap og miljø langs elva. Bakgrunnen er at redusert vassføring får store konsekvensar for opplevinga av 
natur- og kulturlandskapet i dalføret. Omsynet til friluftsliv og raudlistearter må og vektleggjast, samt at 
prosjektet tidlegare er vorte avslått i samband med Samla Plan. 

 
Fossdalen kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk. 
Av omsyn til naturmiljøet må høgare minstevassføring vurderast, og av omsyn til spettefugl må tidspunkt for 
anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase til Dyrkollelva vurderast på nytt. Røyrtraseen langs Fossdalselva 
må planleggjast og byggjast slik at kommunevegen vert ivareteken på ein god måte. Det må setjast vilkår om 
at kommunevegen vert sett i stand og asfaltert før kraftverket kan byrja å produsera. 

 
Sulelva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk. Av omsyn til landskapsverdien til fossen ved 
Kalhovda bør ei høgare minstevassføring vurderast i sommarhalvåret for Svaelva. 

 
Haugsvær kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk, på vilkår av at røyrtraseen ikkje kjem i konflikt 
med planlagd bustadområde innanfor reguleringsplan for Haugsværdalen. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Egil Kvingedal, V la fram framlegg om endring i framlegg til vedtak frå rådmannen når det gjeld 

Nørlandselva kraftverk: 

Nørlandselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk.  
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Av omsyn til naturmiljøet må det setjast krav om minstevassføring i perioden 1. mai til 15.september 

som ivaretek kvaliteten til vassdraget for raudlisteartar, for vasskvaliteten og for omsynet til naturmiljø 

og landskap. Utanom denne perioden må minstevassføringa vera minimum 0,15 m3/s. 

Alternativ 1 vert tilrådd som røyrgatetrase. Denne må leggjast langs eksisterande skogsbilveg der det 

er mogeleg, og god landskapstilpassing for denne og for kraftstasjon må ivaretakast. 

 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen og framlegg til vedtak frå Venstre vart røysta opp mot kvarandre. 

Framlegg til vedtak frå Venstre vert tilrådd til kommunestyret mot ei røyst (KrF). 

 

FS - 073/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune rår til at  avbøtande tiltak knytt til minstevassføring og omsyn til fugle- og 

dyrelivet bør vere del av eventuelle konsesjonsvilkår, og har følgjande fråsegn til dei seks konkrete 

konsesjonssøknadane: 

 

Sandneselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk. 

Av omsyn til bekkekløftsamfunn, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast. Det 

må takast omsyn til friluftslivet under anleggsperioden. 

 

Nørlandselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk. 

Av omsyn til naturmiljøet må det setjast krav om minstevassføring i perioden 1. mai til 15.september 

som ivaretek kvaliteten til vassdraget for raudlisteartar, for vasskvaliteten og for omsynet til naturmiljø 

og landskap. Utanom denne perioden må minstevassføringa vera minimum 0,15 m3/s. 

Alternativ 1 vert tilrådd som røyrgatetrase. Denne må leggjast langs eksisterande skogsbilveg der det 

er mogeleg, og god landskapstilpassing for denne og for kraftstasjon må ivaretakast. 

 

Bjørneklettbotn kraftverk 
Masfjorden kommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning 

på landskap og miljø langs elva. Bakgrunnen er at redusert vassføring får store konsekvensar for 

opplevinga av natur- og kulturlandskapet i dalføret. Omsynet til friluftsliv og raudlistearter må og 

vektleggjast, samt at prosjektet tidlegare er vorte avslått i samband med Samla Plan. 

 

Fossdalen kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk. 

 

Av omsyn til naturmiljøet må høgare minstevassføring vurderast, og av omsyn til spettefugl må 

tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase til Dyrkollelva vurderast på nytt. 

Røyrtraseen langs Fossdalselva må planleggjast og byggjast slik at kommunevegen vert ivareteken på 

ein god måte. Det må setjast vilkår om at kommunevegen vert sett i stand og asfaltert før kraftverket 

kan byrja å produsera. 

 

Sulelva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk. Av omsyn til landskapsverdien til fossen 

ved Kalhovda bør ei høgare minstevassføring vurderast i sommarhalvåret for Svaelva. 

 

Haugsvær kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk, på vilkår av at røyrtraseen ikkje kjem i 

konflikt med planlagd bustadområde innanfor reguleringsplan for Haugsværdalen 
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18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Terje Sætre sa seg ugild i saka grunna at han er ein av grunneigarane i kraftverket på Kallhovda. 

Røysting: 

Det vart samrøystes vedteke at Terje Sætre var ugild i saka. 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Marit Steinestø, KrF opprettheldt framlegg til vedtak frå rådmannen til formannskapet. 

Framlegg til vedtak frå KrF og framlegg til vedtak frå formannskapet vart røysta opp mot kvarandre 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart vedteke mot 2 røyster (KrF) 

 

KS - 049/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune rår til at  avbøtande tiltak knytt til minstevassføring og omsyn til fugle- og 

dyrelivet bør vere del av eventuelle konsesjonsvilkår, og har følgjande fråsegn til dei seks konkrete 

konsesjonssøknadane: 

 

Sandneselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sandneselva kraftverk. 

Av omsyn til bekkekløftsamfunn, fossekall og strandsnipe må høgare minstevassføring vurderast. Det 

må takast omsyn til friluftslivet under anleggsperioden. 

 

Nørlandselva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Nørlandselva kraftverk. 

Av omsyn til naturmiljøet må det setjast krav om minstevassføring i perioden 1. mai til 15.september 

som ivaretek kvaliteten til vassdraget for raudlisteartar, for vasskvaliteten og for omsynet til naturmiljø 

og landskap. Utanom denne perioden må minstevassføringa vera minimum 0,15 m3/s. 

Alternativ 1 vert tilrådd som røyrgatetrase. Denne må leggjast langs eksisterande skogsbilveg der det 

er mogeleg, og god landskapstilpassing for denne og for kraftstasjon må ivaretakast. 

 

Bjørneklettbotn kraftverk 
Masfjorden kommune rår i frå utbygging av Bjørneklettbotn kraftverk grunna samla belastning 

på landskap og miljø langs elva. Bakgrunnen er at redusert vassføring får store konsekvensar for 

opplevinga av natur- og kulturlandskapet i dalføret. Omsynet til friluftsliv og raudlistearter må og 

vektleggjast, samt at prosjektet tidlegare er vorte avslått i samband med Samla Plan. 

 

Fossdalen kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Fossdalen kraftverk. 

 

Av omsyn til naturmiljøet må høgare minstevassføring vurderast, og av omsyn til spettefugl må 

tidspunkt for anleggsarbeid og endeleg val av røyrgatetrase til Dyrkollelva vurderast på nytt. 

Røyrtraseen langs Fossdalselva må planleggjast og byggjast slik at kommunevegen vert ivareteken på 

ein god måte. Det må setjast vilkår om at kommunevegen vert sett i stand og asfaltert før kraftverket 
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kan byrja å produsera. 

 

Sulelva kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Sulelva kraftverk. Av omsyn til landskapsverdien til fossen 

ved Kalhovda bør ei høgare minstevassføring vurderast i sommarhalvåret for Svaelva. 

 

Haugsvær kraftverk 
Masfjorden kommune rår til utbygging av Haugsvær kraftverk, på vilkår av at røyrtraseen ikkje kjem i 

konflikt med planlagd bustadområde innanfor reguleringsplan for Haugsværdalen 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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050/2015: Region Nordhordland Helsehus - utvida rammer - areal og lån 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland Helsehus vert 
auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg framtidsretta bygg når det står ferdig 
i 2018 og vera med å sikra nødvendig areal for framtidsretta tenester for innbyggjarane. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at høgaste ramme 
for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450 millionar kroner. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til «Styret består av 
5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei røyst. Styret kan ta avgjerder når 
minst tre av medlemene er til stades». 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 072/2015 VEDTAK: 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland Helsehus 

vert auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg framtidsretta bygg når det står 

ferdig i 2018 og vera med å sikra nødvendig areal for framtidsretta tenester for 

innbyggjarane. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at høgaste 

ramme for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450 millionar kroner. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til «Styret består av 

5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei røyst. Styret kan ta avgjerder når 

minst tre av medlemene er til stades». 

 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Janne Judith Sandnes la fram følgjande framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune ynskjer å halda på 8000 m2 i areal. Om det skulle verta behov for meir areal til 

helse, kan ein sei opp leigeavtale med eventuelle leigetakarar. 
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Framlegg til vedtak frå Frp og framlegg til vedtak frå formannskapet vart røysta opp mot kvarandre. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart vedteke mot 2 røyster (Frp) 

 

KS - 050/2015 VEDTAK: 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland Helsehus 

vert auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg framtidsretta bygg når det står 

ferdig i 2018 og vera med å sikra nødvendig areal for framtidsretta tenester for 

innbyggjarane. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at høgaste 

ramme for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450 millionar kroner. 

· Masfjorden kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til «Styret består av 

5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei røyst. Styret kan ta avgjerder når 

minst tre av medlemene er til stades». 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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051/2015: Reguleringsplan for sentrumsområdet på Hosteland - 2. gangs handsaming 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

2. gangs framlegg til reguleringsplan for sentrumsområde Hosteland vert i medhald av plan- og 
bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til føresegner og plankart av 27.05.2015. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 066/2015 VEDTAK: 

2. gangs framlegg til reguleringsplan for sentrumsområde Hosteland vert i medhald av plan- og 

bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til føresegner og plankart av 27.05.2015. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 051/2015 VEDTAK: 

2. gangs framlegg til reguleringsplan for sentrumsområde Hosteland vert i medhald av plan- og 

bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til føresegner og plankart av 27.05.2015. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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052/2015: Revidert budsjett 2015 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Driftsbudsjett for 2015 vert revidert slik budsjettskjema og økonomisk oversyn viser. Netto 
driftsresultat vert kr 1,720 mill, som er 0,89 % av sum driftsinntekter. 
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Adminstrasjonen vil kome attende med budsjettrevisjon av investeringsbudsjettet når 
kostnadane med prosjekt i 2015 er klar. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Økonomi og personalsjef Kristian Moe orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
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FS - 076/2015 VEDTAK: 

Driftsbudsjett for 2015 vert revidert slik budsjettskjema og økonomisk oversyn viser. Netto 

driftsresultat vert kr 1,720 mill, som er 0,89 % av sum driftsinntekter. 

 

  

 



Side 31 av 42 
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Adminstrasjonen vil kome attende med budsjettrevisjon av investeringsbudsjettet når 

kostnadane med prosjekt i 2015 er klar. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Økonomi- og personalsjef Kristian Moen gjekk gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 
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Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 052/2015 VEDTAK: 

Driftsbudsjett for 2015 vert revidert slik budsjettskjema og økonomisk oversyn viser. Netto 

driftsresultat vert kr 1,720 mill, som er 0,89 % av sum driftsinntekter. 
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Adminstrasjonen vil kome attende med budsjettrevisjon av investeringsbudsjettet når 

kostnadane med prosjekt i 2015 er klar. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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053/2015: Strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015-2020 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Masfjorden kommune sluttar seg til strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015-
2020, inkludert tiltak 2015-2016. Kommunen vil søkja å innarbeida planelementa i eigne 
kommunale planar der dette er relevant. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 064/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune sluttar seg til strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015-

2020, inkludert tiltak 2015-2016. Kommunen vil søkja å innarbeida planelementa i eigne 

kommunale planar der dette er relevant. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 053/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune sluttar seg til strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015-

2020, inkludert tiltak 2015-2016. Kommunen vil søkja å innarbeida planelementa i eigne 

kommunale planar der dette er relevant. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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054/2015: Teknisk utval - evaluering 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Saka vert lagt fram til drøfting i formannskapet  

     

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Formannskapet la fram følgjande framlegg til vedtak: 

Det vert sett ned ei evalueringsgruppe beståande av Øystein Strand, Bjørn Egil Nordland og Vigdis 

Søvik som legg fram evaluering av utvalet innan 25. august. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 074/2015 VEDTAK: 

Det vert sett ned ei evalueringsgruppe beståande av Øystein Strand, Bjørn Egil Nordland og 

Vigdis Søvik som legg fram evaluering av utvalet innan 25. august. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Kommunestyret la fram framlegg til endring av vedtaket til formannskapet:  

Øystein Strand går ut og  Frode Langhelle kjem inn i evaluereingsgruppa. Vigdis Søvik er leiar av 

gruppa. 

Røysting: 

Framlegg til formannskapet med endring frå kommunestyret vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 054/2015 VEDTAK: 

Det vert sett ned ei evalueringsgruppe beståande av Frode Langhelle, Bjørn Egil Nordland og 

Vigdis Søvik som legg fram evaluering av utvalet innan 25. august. Vigdis Søvik er leiar av 

gruppa. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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055/2015: Økonomisk rapportering 1. tertial 2015 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Økonomisk rapportering 1. tertial vert teken til vitring. 

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Rådmann Svein Helge Hofslundsengen orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 068/2015 VEDTAK: 

Økonomisk rapportering 1. tertial vert teken til vitring. 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Økonomi- og personalsjef Kristian Moen gjekk gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 055/2015 VEDTAK: 

Økonomisk rapportering 1. tertial vert teken til vitring. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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056/2015: 2. gangs handsaming av områdeplan for fylkesveg 570 Einestrand - Nordre 

Kvinge 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret godkjenner i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12  områdeplan for 
fylkesveg 570 Einestrand – Nordre Kvinge. 

Plankartet vert påført svingradiusar og siktsonar 

   

   

18.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 083/2015 VEDTAK: 

Kommunestyret godkjenner i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12  områdeplan for 

fylkesveg 570 Einestrand – Nordre Kvinge. 

Plankartet vert påført svingradiusar og siktsonar 

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 056/2015 VEDTAK: 

Kommunestyret godkjenner i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12  områdeplan for 

fylkesveg 570 Einestrand – Nordre Kvinge. 

Plankartet vert påført svingradiusar og siktsonar 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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057/2015: Førespurnad om å busette fleire flyktningar i 2015 og 2016 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Masfjorden kommune held fast på vedtak om å ta imot 10 flyktningar i 2015 som vedtatt jf. 
kommunestyrevedtak sak 57/2014. Viss ein klarer å skaffe fleire bustadar og elles har kapasitet til 
det, så kan kommunen ta imot ekstra flyktningar, inntil 17 for 2015. Masfjorden kommune tek sikte 
på å ta imot 14 flyktningar som er oppmoda om i 2016 og 10 flyktningar i 2017.  

   

   

09.06.2015 FORMANNSKAPET 

Ordførar Karstein Totland orienterte om saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Framlegg til vedtak frå rådmannen vert samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 069/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune held fast på vedtak om å ta imot 10 flyktningar i 2015 som vedtatt jf. 

kommunestyrevedtak sak 57/2014. Viss ein klarer å skaffe fleire bustadar og elles har kapasitet 

til det, så kan kommunen ta imot ekstra flyktningar, inntil 17 for 2015. Masfjorden kommune 

tek sikte på å ta imot 14 flyktningar som er oppmoda om i 2016 og 10 flyktningar i 2017.  

 

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

Ordførar Karstein Totland gjekk kort gjennom saka. 

Saka vart drøfta. 

Røysting: 

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 057/2015 VEDTAK: 

Masfjorden kommune held fast på vedtak om å ta imot 10 flyktningar i 2015 som vedtatt jf. 

kommunestyrevedtak sak 57/2014. Viss ein klarer å skaffe fleire bustadar og elles har kapasitet 

til det, så kan kommunen ta imot ekstra flyktningar, inntil 17 for 2015. Masfjorden kommune 

tek sikte på å ta imot 14 flyktningar som er oppmoda om i 2016 og 10 flyktningar i 2017.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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058/2015: Referatsak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Referatsaker vert tekne til orientering 

   

   

18.06.2015 KOMMUNESTYRET 

1. Framlegg til møteplan for kommunale møter haust 2015 
 

2. Ordførar Karstein Totland orienterte: 
 

· Kommunestruktur 

folkemøte er gjennomført 

· Nedlegging av bussrute 

· Tannlege 

melding til innbyggjarane 

 

 

3. Interpellasjon vedrørande arealbehov til helsehus 

Ei interessegruppe har planar om å byggje eit utleigebygg like bak Nordbygda senter. Kommunen har 

forhandla med grunneigar, så tomtespørsmålet ser no ut til å vere i orden. 

Masfjorden kommune har behov for eit framtidig helsehus, så det kan vere aktuelt å leige areal til i det 

nye utleigebygget som skal byggjast på Hosteland. 

Masfjorden FrP ønskjer informasjon om kva tenester som er tenkt skal inn i dette helsehuset og om 

kommunen har rekna på kva arealbehov dei treng til sine tenester? Dette er viktig å få avklart så 

prosessen kan komme i gong snarast mogeleg. 

Ved å etablere helsetenestene i eit nytt felleshus vil ein også kunne frigjere lokalar som kan nyttast til 

barnehage. Frå hausten vert eit årskull i barnehagen flytta til skulen grunna plassmangel i barnehagen. 

Dette er ikkje ei løysing som er tilfredstillande på sikt. 

Masfjorden FrP har vore i kontakt med Austevoll og fått tilsendt konkurransegrunnlag for helsehus 

som dei har laga (sjå vedlegg). 

Funksjonsskildring av helsehus: 

· Generelt bygg/uteområde 

· Installasjonstekniske kvalitetar 

· Fellesareal 

· Legekontor/Legevakt 

· Helsesøster/Jordmor 

· Psykisk helse/Fysioterapi 

· Tannlegekontor 

· Ambulanseteneste 

Med grunnlag i funksjonsskildringa kan vi utarbeide skisser for arealbehov og utforming. 

Konkuransegrunnlaget for helsehus som Austevoll har laga vert også oversendt interessegruppa. 

 

Masfjorden FrP 

Janne-Judith K. Sandnes 

Leiar 

 

4. Kommunereformarbeidet 
Kommunestyret hadde ei økt med status i reformarbeidet m.a. etter vedtak i Meland om å gå ut av 

fellesprosjektet for 9 Nordhordlandskommunar. Konklusjon er at ein forhandlar vidare med dei 

alternativa som ein tidlegare har vedteke. 
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5. Kommunestyret avslutta møte med middag og markering av at sokneprest Knut Sørheim og 

tannlege Johannes Øpstad sluttar i sine stillingar i Masfjorden. 

 

 

KS - 058/2015 VEDTAK: 

Referatsaker vert tekne til orientering 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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